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S LOVO  R E DA KC E

I N FO R M AC E  Z  R A D N I C E

Usnesení ze zasedání zastUpitelstva města BUštěhradU č. 03/2023 
ze dne 29. 3. 2023
Zastupitelstvo města Buštěhradu 
na svém zasedání č. 03/2023 ze dne 
29. 3. 2023 přijalo tato usnesení:
Schvaluje:
Usnesením č. 2 
Ověřovatele zápisu p. Milana Mudru 
a p. Dušana Macouna a jako zapiso-
vatelku schvaluje p. Janu Zemanovou
Usnesením č. 3 
Zápis ze zasedání č. 02/2023 ze dne 
1. 3. 2023

Usnesením č. 4 
Upravený program zasedání měst-
ského zastupitelstva č. 03/2023
Usnesením č. 5 
Rozpočtové opatření č. 02/2023
Usnesením č. 6 
Přijetí dotace z Operačního pro-
gramu životního prostředí na akci 
„Protipovodňová opatření pro město  
Buštěhrad“ ve výši 3 052 629,41 Kč
 

Usnesením č. 7 
Dodavatele na akci „Protipovodňová 
opatření pro město Buštěhrad“, a to 
firmu Colsys s. r. o., IČ 14799634, 
za nabídkovou cenu 3 306 736 Kč 
bez DPH
Usnesením č. 8 
Dodavatele na akci „Dodání požár-
ního přívěsu na hašení pro JSDH 
Buštěhrad“, a to firmu Vesta Auto 
Corson s. r. o., IČ 27120457, za na-

Milé čtenářky a čtenáři, také má-
te pocit, že vám pádí čas prokla-
tě rychle kupředu? My v redakční 
radě jsme měli před chvílí Vánoce 
a najednou je tu květen a s ním ja-
ro v plné síle. No, alespoň se mů-
žeme těšit, jak se po otravné zimě 
konečně pořádně prohřejeme a po-
těšíme sluníčkem tahajícím ze zá-
honů rozličnou květenu. Doufej-
me, že ke stejné radosti, jakou může 
způsobit ona spousta novinek, kte-
ré přinášíme v aktualitách. Někte-
ré vás překvapí a některé zas mo-
hou působit jako zbytky aprílových 
vtípků – no řekli byste, že potřebu-

jeme varovný systém v rámci pro-
tipovodňových opatření? Nejspíš 
ne. Ale za tímto v buštěhradském 
kontextu téměř bizarním popiskem 
se skrývá nový místní rozhlas. Ten 
starý pak půjde rovnou do muzea, 
kam už dávno patří, a my bychom 
tak konečně měli hlášení nejen všu-
de slyšet, ale dokonce bychom mu 
mohli i rozumět. Můžeme také dou-
fat, že si o něco intenzivněji užije-
me obecní znělku zkomponovanou 
přímo pro Buštěhrad! V tomto vy-
dání vám jako vždy přinášíme in-
formace o nadcházejících akcích, 
kulturních i sportovních. A jeli-

kož toho není málo, doufáme spolu 
se sportovním výborem města, že  
Buštěhrad po dubnových chladnech 
už vylezl zpoza kamen, protože to, 
co si na nás přichystal, bude sluš-
ná jízda, a to doslova! Příznivci po-
hybu všech rychlostních stupňů si 
tak v květnovém zpravodaji určitě 
počtou. A milovníci statičtějších  
aktivit můžou jít třeba na ryby, ane-
bo se začíst do zbrusu nové rubri-
ky „Buštěhradští spisovatelé“, kde  
Naivní sezónu odstartuje Daniel 
Jahn. Příjemné počtení a ještě pří-
jemnější počasí přeje všem redakč-
ní rada!
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bídkovou cenu 704 130 Kč bez DPH
Usnesením č. 9 
Nabídku firmy ACCON T&T ser-
vices, s. r. o., na organizaci veřejné 
zakázky na akci „Zhotovitel stavby 
– rekonstrukce východního křídla 
zámku Buštěhrad“, za nabídkovou 
cenu 95 000 Kč bez DPH
Usnesením č. 11 
Vyvěšení záměru na směnu části 
pozemku parc. č. 131/1, k. ú. Buště- 
hrad, ve vlastnictví města Buštěhra-
du, o výměře cca 90 m2
Usnesením č. 12/2 
Zaslání upomínky o úhradu dluhu, 
předžalobní výzvy a neprodloužení 
nájemního vztahu nájemcům sociál-
ního bytu č. 1 v č. p. 65, Buštěhrad
Usnesením č. 13 
Bezúplatný převod pozemku parc.  
č. 1644/2 o výměře 147 m2, k. ú. 
Buštěhrad, do majetku města 
Buštěhradu
Usnesením č. 14 
Schvaluje Smlouvu o budoucí smlou-

vě o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6031101 mezi městem Buštěhrad 
a ČEZ Distribuce, zastoupenou spo-
lečností Uniservis Hašek, s. r. o., pro 
akci Buštěhrad Náměstí TS, kVN, 
kNN
Usnesením č. 15 
Schvaluje Smlouvu o  budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břeme-
ne a dohodu o umístění stavby č. 
IV-12-6032875/VB01 mezi městem 
Buštěhrad a ČEZ Distribuce, zastou-
penou společností Uniservis Hašek, 
s. r. o., pro akci KD Buštěhrad Šver-
mova TS, kVN, KNN
Usnesením č. 16 
Nákup dataprojektoru z investičního 
fondu ZŠ a MŠ Oty Pavla Buštěhrad
Usnesením č. 18 
Změna ve složení kulturního výboru
Usnesením č. 19 
Přijetí dvou nových členů do spor-
tovního výboru
Usnesením č. 20 

Přijetí dotace od Ministerstva kul-
tury z Programu záchrany archi-
tektonického dědictví 2023 ve výši  
750 000 Kč na akci Buštěhrad, zámek  
č. p. 1, obnova prostor v 1. a 2. patře 
středního křídla
Usnesením č. 21 
Přijetí dotace z Ministerstva vnit-
ra na projekt „Integrace cizinců – 
držitel DO v Buštěhradě“ ve výši  
296 290,75 Kč
Usnesením č. 22 
Objednání vypracování analýzy 
účelnosti vynakládání prostředků 
města Buštěhrad na zajištění čin-
nosti JSDH
Zamítá:
Usnesením č. 12/1 
Prodloužení nájemní smlouvy na 
sociální byt č. 1 v č. p. 65, Buště- 
hrad, o půl roku
Bere na vědomí:
Usnesením č. 17 
Informaci o výměně bytů v č. p. 128 
se souhlasem města

 Bankomat bude! 
Jeho umístění se nám podařilo vyjed-
nat s Moneta Money Bank. Zabudován 
bude v budově bývalé masny u Kahan-
ce na Kladenské ulici (nově tam bude 
prodejna potravin). Zbývá doladit věc 

po smluvní stránce, schválit na nejbliž-
ším zastupitelstvu, a pak už jen zále-
ží na tom, jak rychle banka bankomat 
bude schopna osadit. A dále bude po-
třeba, abyste bankomat co nejvíce vy-
užívali. Po roce totiž banka vyhod-

notí provoz, a pokud bude bankomat 
ztrátový, hrozí, že jej opět demontují. 

Parková úprava v ulici Olivové
V březnu byla dokončena parková 
úprava na prostranství v ulici Olivo-

Parková úprava v ulici Olivové, foto DJ
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vé. Toto místo bylo kdysi při pláno-
vání zástavby ponecháno volné pro 
hřiště, developer jej však již nevybu-
doval a prostranství bylo po léta zce-
la holé. Diskuse o jeho využití inici-
ovala setkání s obyvateli okolních 
domů, podle jejichž požadavků a ná-
padů jsme nechali navrhnout parko-
vě upravenou plochu s herními prv-
ky a zátěžovým trávníkem pro různé 
hry a sporty. Na prostranství byl in-
stalován pingpongový stůl, houpač-
ka-hnízdo, piknikové sety, trámová 
sedátka a nový přístřešek pro kontej-
nery na tříděný odpad. Dále zde bylo 
vysazeno 11 stromů, keře a trvalky. 
Prosíme o trpělivost, než zeleň po-
řádně vzroste. Doufáme, že obyva-
telům bude parčík sloužit co nejlépe. 
Na úpravu, kterou provedla firma Sa-
lamánek Stavby, s. r. o., jsme získali 
dotaci z programu obnovy venkova 
a dotace „Sázíme stromy“. 

Budovat se začne nový varov-
ný systém pro město 
V minulých týdnech jsme vysoutě-
žili dodavatele nového varovného 
systému, na který jsme dostali při-
slíbenou dotaci. Dodavatelem bude 
firma ColSys, s. r. o. Dotace z OPŽP 
bude činit 3 052 629 Kč, spoluúčast 
města 948 522 Kč. Projekt se jmenuje 
„Protipovodňová opatření pro město  
Buštěhrad“, cílem je realizace projek-
tu spočívající v instalaci lokálního va-
rovného systému (nového místního 
rozhlasu) a sestavení digitálního po-
vodňového plánu pro město Buště-
hrad. Konkrétně se jedná o dodávku, 
instalaci a zprovoznění technických 
prostředků, zařízení a příslušného 
programového vybavení varovného 
systému ochrany před přírodními 
živly, které slouží pro varování, vy-
rozumění a informování obyvatel-
stva a jsou zapojeny do Jednotného 
systému varování a vyrozumění pro-
vozovaného MV ČR. Jedná se o bez-
drátový systém VoiceGuard Digital 
Sound, jehož součástí jsou bezdráto-

vé hlásiče, sirény, informační pane-
ly, hladinoměry, to vše propojeno do 
jednoho řídicího pracoviště. Realiza-
ce začne letos a skončí v příštím roce. 
Jedním z přínosů by mělo být, že no-
vý obecní rozhlas bude všude slyšet 
a hlášení bude rozumět. Systém, kte-
rý používáme nyní, je totiž prastarý.

Kamerový systém je ve fázi ho-
tového projektu a přípravy výbě-
rového řízení na dodavatele
Podle toho, jaký vyjde rozpočet, roz-
dělíme realizaci pravděpodobně na 
dvě etapy, první z nich se bude re-
alizovat již letos. Kamery umístíme 
na nejfrekventovanější místa a tam, 
kde hrozí nějaké problémy. Budou 
u základní a mateřské školy, u poš-
ty, u Macíků, před sportovním areá-
lem, u Seifertovny a na hřišti u Pelíš-
ku, na Babkách, v zámeckém parku 
a na zámeckém nádvoří, u hasičár-
ny a ZUŠky, u Technických služeb, 
na sběrném místě, u hřbitova. Dá-
le by v Tyršově ulici měly být umís-
těny i kamery, které dokáží identi-
fikovat SPZ a nákladní automobily. 
V tuto chvíli jsme limitováni jednak 
finančně a jednak tím, jak máme po 
městě vybudované optické trasy. Ně-
kde budeme muset použít bezdrá-
tový přenos. Ale domníváme se, že 
v tomto rozsahu by měl kamerový 
systém fungovat více než dostatečně.

Zpevněná cestička od rybníka
V minulých týdnech naše TS rea-
lizovaly nápad Výboru pro životní 
prostředí – zpevnění travnaté ces-
tičky, která vede od rybníka do Tyr-
šovy ulice. Tato malebná cestička 
mezi zdmi zahrad (po které zajisté 
utíkal i malý Ota Pavel před zlým 
hlídačem) byla ve špatném poča-
sí rozbahněná a velmi nepohodlná. 
Pracovníci TS srovnali terén bagrem 
a zapustili plastové zatravňovací roš-
ty, zasypali je štěrkem, uválcova-
li a zbytek plochy dosypali ornicí 
a oseli travou. Toto řešení bylo po-
měrně levné, budeme tedy doufat, 
že vydrží co nejdéle.

Nový úsek chodníku na 
Pražské
V zatáčce, kde ulice Pražská vychá-
zí z Náměstí, se začne budovat úsek 
chodníku, který povede z Náměs-
tí až k pasířství Houska a Douda. 
Jedná se o nebezpečné místo, kde 
se potkávají chodci a vozidla. Místo 
je poměrně úzké, takže se tam ne-
vejde chodník normové šíře, v ně-
kterých místech bude tedy užší. Ale 
bude tam aspoň nějaký.

Parkování před sportovním 
areálem
Naše TS začínají budovat parko-
vací místa před sportovním are-
álem. Na revitalizaci sportovního 
areálu máme již několik let hoto-
vý projekt včetně platného staveb-
ního povolení. Už jsme asi čtyři-
krát podali žádost o dotaci, zatím 
to bohužel nevyšlo. Rozhodli jsme 
se tedy zatím alespoň vlastními si-
lami vybudovat parkovací stání, 
která jsou navržena po celé dél-
ce areálu na Hřebečské ulici. Bu-
dovat se budou postupně směrem 
od tenisového areálu. Půjde o kol-
má stání zpevněná dlažbou a opěr-
nou zídkou.

DJ
Zpevněná cestička od rybníka 

k ulici Tyršova, foto DJ
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KU LT U R N Í  A KC E  N A  M Ě S Í C  K V Ě T E N

vítání oBčánků

Ve středu 22. 3. 2023 a 12. 4. 2023 
proběhlo v obřadní síni městského 
úřadu tradiční Vítání občánků. Spo-
lečně s panem místostarostou Ja-
kubem Pláškem jsme do Buštěhra-
du přivítali 9 nových občánků, a to 

Marka, Nathaniela Luku, Micha-
la, Terezu, Jakuba, Jitku Miu, Emu, 
Štěpána a Matyáše. Dětem přeje-
me hodně zdraví, štěstí a spokoje-
né dětství. Jejich rodičům děkuje-
me za rozhodnutí vychovávat své 

děti tady u nás v Buštěhradě a pře-
jeme jim. aby si užívali každou spo-
lečnou chvíli s dětmi a svojí rodinou.

 
Jana Zemanová

matrikářka

3. 5. od 18:00
 ▶ Trenérské dialogy 
Interaktivní seminář pro trené-
ry i rodiče 
Art Club AktOFFka,  
Oty Pavla 246, Buštěhrad 

10. 5.–14. 5. 8:00–17:00
 ▶ Sbírka: Český den proti  
rakovině – žluté kytičky 
Městská knihovna Buštěhrad  
a Infocentrum Buštěhrad 

10. 5. od 19:30
 ▶ Broukovcovo Kamdivadlo: 
Zahraj ty ejsíky 
Art Club AktOFFka,  
Oty Pavla 246, Buštěhrad 

11. 5. 18:00–19:30
 ▶ Koncert poboček ZUŠ 
Buštěhrad 
Velký sál ZUŠ 

18. 5. 17:00–18:30
 ▶ Koncert žáků Hudebního  
oddělení a výstava prací žáků 
Výtvarného oddělení 
Velký sál ZUŠ 

20. 5. 15:00–18:00
 ▶ Jarní hraní v parku 
ZUŠ Buštěhrad srdečně zve na 
koncert, který se uskuteční v zá-
meckém parku pod otevřeným 
nebem

21. 5. 10:00–18:00
 ▶ Jarní jarmark na Babkách 
Mezi rybníky Na Babkách 

21. 5. od 15:00
 ▶ Divadlo ADHD: Sedlák a plivník 
Art Club AktOFFka,  
Oty Pavla 246, Buštěhrad

27. 5. 9:00–15:00
 ▶ Dětský sportovní den 
Fotbalové hřiště SK Buštěhrad 

31. 5. od 17:30
 ▶ Zasedání městského  
zastupitelstva 
Zámecký sál, 2. patro 
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Datum: 
  3. května od 18:00 hodin 

Místo: 
AktOFFka Art Club 

Oty Pavla 246, Buštěhrad

Česká trenérská akademie  
ve spolupráci s městem Buštěhrad

Leaders of tomorrow
DIALOGY

Lektoři:

Zdeněk HANÍK – 150 reprezentačních startů za ČR 
ve volejbale • působil jako hlavní trenér reprezentace 
mužů ČR a Rakouska • místopředseda ČOV  
pro vzdělávání. 

Slavomír LENER – 7 sezon jako asistent trenéra  
v NHL klubech (Calgary Flames, Florida Panthers)  
• působil jako hlavní trenér a asistent trenéra u české 
hokejové reprezentace • bývalý hlavní trenér  
Luleå HF, Linköpings HC, Düsseldorfer EG  
a HC Sparta Praha.

Michal JEŽDÍK – působil jako hlavní trenér 
reprezentačního družstva ČR mužů a U20  
• člen trenérského týmu vítěze NBA Detroit  
Pistons • sportovní ředitel CZ.BASKETBALL. Info email: info@sport.mestobustehrad.cz

Vstup  Vstup  

ZDARMA!ZDARMA!
Vstup  

ZDARMA!

Moderátor:

Jiří NIKODÝM – spolupracovník FIBA • manažer 
v oblasti PR, marketingu, médií a TV produkce se 
zaměřením na sport.

RODIČE
&

TALENT

Téma:  
CO JE TO TALENT • HODNOTY, CHARAKTER A VÝCHOVA  

• TALENT A ŠKOLA • TALENT A VÍCE SPORTŮ  
• TALENT A PROFESIONÁLNÍ KARIÉRA

Pro registrace na Dialogy  
přejděte na web: 

https://sport.mestobustehrad.cz/dialogy

RYBÁŘSKÝ DĚTSKÝ DEN

R Y B ÁŘS K Ý  S P O L E K  B U Š TĚH R A D  
P OŘÁ D Á

S O B O T A  3 .  6 .  2 0 2 3  
 V  8 : 0 0  

D O L N Í  R Y B N Í K  -  N A  B A B K Á C H

Z Á V O D Y  V  R Y B O L O V U  P R O
N E J M E N Š Í  S E  S P O U S T O U  C E N
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V Ý B O RY  M Ě STA

Další velký úspěch Milana Šumného! Na otevřeném mistrovství Itálie v běhu na 24 h v italských Benátkách obsadil krásné 
2. místo v celkovém pořadí. Celkem uběhl neuvěřitelných 230 km. Gratulujeme!

sportovní výBor zastUpitelstva města BUštěhradU informUje

Sportovní akce na Buštěhradě 
pro děti i dospělé

Buštěhrad je plný aktivně spor-
tujících lidí, úspěšných sportovních 
klubů a vůbec jsme město v pohy-
bu. Rádi bychom jako Sportovní 
výbor co nejvíce sportovní aktivity 
všeho druhu podporovali a pomá-
hali s tím, aby se sportu a sportov-
cům v Buštěhradě dařilo. Chystáme 
proto pro děti i dospělé řadu akcí 
věnujících se podpoře sportu, a to 
jak přímo sportovních, tak i vzdě-
lávacích, a hlavně doufáme zábav-
ných. Dovolte mi vás, jménem Spor-
tovního výboru města Buštěhradu, 
na ně pozvat.

Dialogy, 3. 5.
Pro trenéry místních sportovních 
klubů a pro rodiče, kteří se chtě-
jí dozvědět více o tom, jak rozvíjet 
sportovní nadání dětí, jsme spolu 
s Českou trenérskou asociací ČOV 
uspořádali interaktivní seminář 
s názvem Dialogy vedený špičko-
vými odborníky z oboru, a to na 
téma „Rodiče a talent“. Do Buště-
hradu zavítají taková trenérská esa, 
jako je Slavomír Lener, Zdeněk Ha-
ník a Michal Ježdík. S nimi si bude-
me v neformálním prostředí klubu 

Aktoffka povídat o tom, co je talent, 
jak ho rozvíjet, o talentu a profesi-
onální kariéře a vůbec o všem, co 
vás k tématu děti a sport zajímá. 
Vstup na akci je dobrovolný. Kapa-
cita je omezena, a je proto nutná re-
gistrace na webu sport.mestobuste-
hrad.cz/dialogy

Dětský sportovní den, 27. 5.
Fotbalový klub SK Buštěhrad pro 
děti na květen připravil velice ob-
líbenou a úspěšnou akci – Dětský 
sportovní den Medeho Vinkla ve 
sportovním areálu. Pro děti bude 
opět připravena řada sportovních 
disciplín, při kterých se můžou vy-
řádit, vyzkoušet si své sportovní do-
vednosti a hlavně také něco vyhrát. 
Děti budou závodit v běhu, skoku 
do dálky, hodu dalekém, střelbě ze 
vzduchovky, skoku v pytli, kopu na 
cíl a dalších. Soutěže budou probí-
hat od 10 do 15 hodin a od 17 ho-
din pak mohou dospělí přijít fan-
dit na zápas A mužstva s Velkým 
Přítočnem. 

Jízda Leo Poppera, 18. 6.
Při příležitosti výročí 50 let od smr-
ti Oty Pavla (31. 3. 1973) jsme na 
18. června připravili 50kilometro-

vý cyklistický výlet z Buštěhradu do 
Branova na Křivoklátsku, kde Ota 
Pavel chytal ryby. Trasa povede ve 
stopách památné jízdy jeho tatínka 
Leo Poppera z povídky Smrt krás-
ných srnců, kdy jel za války na kole 
tajně z Buštěhradu do Branova ulo-
vit srnce, aby se jeho kluci pořádně 
najedli před odjezdem do koncen-
tračního tábora. Po cestě vás če-
ká několik zastavení se zajímavým 
povídáním našeho kronikáře, na 
místě pak prohlídka pamětní síně 
Oty Pavla a poté oběd v restauraci 
U rozvědčíka (pouze rezervace mís-
ta). Jízda je otevřená všem věkovým 
kategoriím a každý účastník obdr-
ží speciální upomínkovou medaili, 
vyrobenou pro tuto příležitost. Pro 
ty, kteří na kole jet nemohou, je za-
jištěna z Buštěhradu i zpět autobu-
sová doprava, takže přidat se mo-
hou i nesportující sousedé. Pokud 
máte zájem, zaregistrujte se zdar-
ma na webu sport,mestobustehrad.
cz. Pokud byste chtěli využít auto-
bus, je cena za jednu jízdu symbo-
lických 50 Kč (tam a zpět tedy 100 
Kč). Nazpátek se mohou svézt i cyk-
listé, pro které zajišťujeme přepra-
vu kol. Kapacita autobusu je samo-
zřejmě omezena, takže s registrací 
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příliš neváhejte. Veškeré informace 
a registraci najdete na webu sport.
mestobustehrad.cz

Další akce
Dále pro vás chystáme další spor-
tovní akce, které vám představíme 
v dalších číslech Zpravodaje. Těšit 
se můžete například na besedu s ul-
tramaratoncem Milanem Šumným 
o Spartathlonu, extrémních běžec-
kých závodech, a vůbec o všem ko-
lem běhání. S Milanem také domlou-
váme jednodenní běžecký workshop/
výběh v průběhu léta, na kterém se 
dozvíte užitečné rady a tipy k běhá-
ní a při běhu je můžete hned vyzkou-
šet. S Českým olympijským výborem 
plánujeme uspořádat pro děti ve ško-
le sportovní den a představit projekt 
Sazka olympijský víceboj, který mů-
že do Buštěhradu přivést i někoho 
z českých olympioniků.

 Na podzim vás pak čeká dru-
hý ročník Běhu Oty Pavla (17. 9.) 
či pochod na Říp (28. 9.). Na zi-
mu 2023/24 připravujeme také 
lyžařský zájezd do Itálie. A na 
konci roku chystáme pro naše 
dětské sportovce slavnostní vy-
hlášení Dětského sportovce ro-
ku v  sokolovně, při kterém by-
chom rádi odměnili všechny 
dětské sportovní talenty, které  
v Buštěhradě máme. O všech ak-
cích budeme včas informovat.

Letošní rok tedy bude sportovní-
mi událostmi v Buštěhradě nabitý. 
Věříme, že vás některá z nich zau-
jme a potkáme se na ní, abychom 
si společně užili radost z pohybu.

Pěkné jarní dny plné pohybu 
vám přeje Sportovní výbor!

O sportovním výboru zastu-
pitelstva města Buštěhradu
Sportovní výbor nově pracuje ve slo-
žení: Milan Mudra (předseda), Aleš 
Šturm, Jiří Žitník, Petr Graclík, Jit-
ka Chadová.

Veškeré informace o členech, ná-
plni Sportovního výboru a o ak-
cích, které připravujeme, najdete na 
webu sport.mestobustehrad.cz nebo 
na našem facebookovém profilu. 

Pokud máte nápad na sportov-
ní akci, náměty či postřehy k fun-
gování sportu na Buštěhradě nebo 
jiné komentáře k tématu, pište na  
info@sport.mestobustehrad.cz.

Budeme rádi, když se zapojíte.

Za Sportovní výbor
Jiří Žitník

M Š  A  ZŠ  OT Y  PAV L A

představení leporela paní knihovnici

Měsíc březen patří knihám a nás 
zaujala kniha jedné maminky, kte-
rou nám přinesla do mateřské ško-
ly. Autorkou knihy Mizící hmyzí-
ci je Daniela Kroluppová. Velmi 
nás inspirovala k vytvoření vlast-
ního leporela. Děti si vyzkoušely, 
jak se vyrábí ruční papír, povídali 
jsme si o broučcích i vývoji motý-
la. Při práci na leporelu jsme vy-
užili několik výtvarných technik, 
například malování anilinovými 
barvami, prstovými barvami, pas-
tely a přírodninami. 

Kouzelný příběh v našem podá-
ní zaujal i paní knihovnici, ke kte-
ré pravidelně chodíme do knihov-
ny, když děti nadšeně vyprávěly, že 
si také vyrobily knížku. Paní kni-
hovnice nás požádala, zda bychom 

přinesli knihu ukázat. Při další ná-
vštěvě v knihovně děti podle ob-
rázků vyprávěly, co se stalo v kou-
zelné zahradě, kdo ji zachránil a co 
už víme o broucích. Díky práci 
s knihou si děti obohatily slovní 
zásobu a dozvěděly se zajímavé in-
formace z říše hmyzu. Vyprávěním 
se nadchla i paní knihovnice a roz-
hodla se knihu do knihovny od vý-
še jmenované autorky objednat. 
Jsme rádi, že vzájemná spolupráce 
mezi mateřskou školou a knihov-
nou neustále funguje na výborné 
a přátelské úrovni. Knihu děti ze 
třídy Krtků vřele doporučují.

 Lucie Strnadelová 
a Kateřina Lukešová

Děti ukazují leporelo, které samy vytvořily
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Účastníci přeboru škol v šachu, foto Jiří Charvát Diplom s pohárem za krásné 3. místo, foto Jiří Charvát

školní šachisti z BUštěhradU jsoU třetí nejlepší v celém kraji

Velkého úspěchu se podařilo do-
sáhnout šachovému výběru žáků 1. 
stupně naší školy, když získali bronz 
na krajském kole přeboru škol v ša-
chu. Vyrovnali tak dosavadní nejlep-
ší umístění svých předchůdců z dru-
hého stupně. Ti jsou dnes už dospělí 
a Míša Nová je stále skvělou hráčkou 
v místním šachovém oddílu.

Cesta do Neratovic vedla nejpr-
ve přes kolo regionální (pro okresy 
Kladno a Rakovník zároveň). V něm 
nás reprezentovala celkem 4 druž-
stva (1 z druhého a 3 z prvního stup-
ně). Starší byli na druhém místě za 
ZŠ Montessori A a tři týmy 1. stup-
ně obsadily všechny medailové po-
zice. Do krajského kola postupovaly 
z každé kategorie ale jen 2 nejlep-
ší týmy.

Do Neratovic hlavní trenér Vác-
lav Buk nominoval v mladší katego-
rii v týmu A bratry Kováče, k nim 
Pepíka Chvoje a Jirku Saláka. V B 
týmu pak reprezentovali Péťa Va-
covský, Hynek Bohata, Pavel Jansta 
a Ondra Ulrich. Starší družstvo si 
sestavili už žáci sami. Matěj Kučera 
vše zařídil a povolal k sobě do týmu 
Vojtu Zelenku, Adama Vlka a Hon-
zu Smékala. Starší skončili po srdna-
tých bojích předposlední, ale i za po-
moc s organizací dopravy a turnaje 
zaslouží velké poděkování.

V mladší kategorii bylo béčko 
na 6. místě z 13 (v posledním kole 
dokonce remizovalo se stříbrným 
družstvem J.A.K. Lysá nad Labem 
„A“). To je velký úspěch a příslib do 
budoucna. Áčko vybojovalo nesku-

tečně cenný bronz a o kousek mu 
unikl postup do republikového fi-
nále. Zejména Pavlík a Vítek Ková-
čové, kteří získali na první a druhé 
šachovnici celkem 11,5 bodu ze 14 
možných, byli opravdovými tahou-
ny a potvrdili své šachové kvality.

Na závěr bych rád poděkoval  
P. + V. Bukovi a M. Mrázovi za tré-
nování a šachový kroužek ve škole, 
Pavlovi Bukovi navíc za organizaci 
regionálního kola, za doprovod a po-
moc v turnaji, oddílu Sokol Buště- 
hrad za půjčení šachového materiálu, 
rodičům za dopravu dětí a podpo-
ru a v neposlední řadě panu učiteli 
Charvátovi, který v pořádku dove-
zl děti do Neratovic a zpět.

Mgr. Václav Barták

jihomoravský kraj 
Dokázali byste jej popsat lépe 

než tento žák naší ZŠ? 

Leží na jihu Moravy. Je to pře-
vážně nížina. Lidé z Prahy je nema-
jí rádi a oni zase je.

Pražáci si myslí, že jsou 100 let za 
opicemi. Ale mají tam největší vini-
ci v ČR!

My Praha jsme největší, ale za 
to nemáme Znojemské okurky. 

Ani menší ložiska zemního plynu. 
Myslím.

Mají tam i „šalinu“!!! To je tramvaj. 
Nejdůležitější řeka nebo přítok je 

hraniční řeka Dyje. 
Teď pro Pražáky, mají tam i jed-

no letiště! Mají tam i kulturní dědic-
tví UNESCO. 

Sousedí s Pardubickým a Olo-
mouckým krajem. Další města jsou 
Znojmo, Hodonín, Břeclav, Vyškov 

a Blansko. Mají tam firmu Zetor – 
výroba traktorů. 

Hele Pražáci, to Brno není tak 
hrozné. Popřemýšlejte o tom. Ně-
kdy tam musíte jet. Ale i když na 
SPZ budete mít A, tak si myslím, že 
jim to vadit nebude. 

Je tam i zámek Lednice. V létě 
tam zima není, protože energie jsou 
drahé. 

 Jan Dolínský, 5.C
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Vystoupení žáků s orchestry ZUŠ, foto M. ŽitníkováBohumír Bednář, bývalý ředitel ZUŠ Buštěhrad, 
foto M. Žitníková

EC H O  Z U Š
Ve středu 22. března se konal kon-

cert školních souborů, který jsme 
věnovali veřejnosti a zároveň byl 
poděkováním našemu zřizovateli – 
městu Buštěhrad – za velkou podpo-
ru při rekonstrukci a stavbě nových 
prostor ZUŠ. Představily se oba na-
še orchestry a rocková skupina The 
Rox. Mezi hosty jsme přivítali býva-
lého pana ředitele Bohumíra Bedná-
ře, který vedl školu 34 let.

Martin Fila, 
ředitel ZUŠ

vzpomínka 

S  hlubokým zármutkem Vám 
oznamujeme, že 10. dubna zemřela 

ve věku nedožitých 99 let naše dlou-
holetá pedagožka výtvarného oboru, 
paní Helena Hrušková-Slavíková. 

Helena Hrušková-Slavíková pa-
třila k nejvýznamnějším umělcům 
českého výtvarného umění 20. i 21. 
století. Narodila se 24. dubna 1924 
v Praze, kde vyrostla v uměleckém 
prostředí. Absolvovala Akademii vý-
tvarných umění v ateliéru prof. K. 
Mináře a prof. J. Želibského. Kromě 
malby vystudovala grafiku u prof. 
Pukla. Umělecký život prožila mezi 
velikány výtvarného umění, jakými 
byli fotograf Josef Sudek nebo malíř 

František Tichý. 
V  letech 1994–2015 vyučova-

la v ZUŠ Buštěhrad. Ve výtvarném 
sdružení Hruška v Praze vychova-
la desítky současných vynikajících 
českých malířů.

Její dílo je známé a oceňované do-
ma i v zahraničí. Hlavním tématem 
umělecké tvorby Heleny Hruškové-
-Slavíkové byla krajina a typickým 
prostředkem vyjadřování akvarel. 
Tvorba se vyznačuje výraznou barev-
ností a silnou emotivní působivostí. 

Martin Fila
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S P O L K Y,  P Ř Í S P Ě V KOV É  O R G A N I Z AC E  M Ě STA

veřejné chytání ryB v BUštěhradě 2023
Rybářský spolek Buštěhrad při-

pravil pro veřejnost na letošní rok ce-
lou řadu akcí, a tou akcí bylo veřejné 
chytání na spodním rybníku, které se 
uskutečnilo v sobotu 1. 4. 2023. 

Přestože počasí nebylo rybařině 
příliš nakloněné, přišlo 5 nadšenců, 
4 dospělí a 1 dítě, kteří ulovili něko-
lik kaprů, kteří byli v souladu s pravi-
dly vráceni vodě. 

Vzhledem k tomu, že se tato ak-
ce pořádá každý měsíc až do října, 
tak doufejme, že v následujících mě-
sících bude počasí příznivější a účast 
bude hojná.

Ze zkušenosti z minulých let lze 
konstatovat, že většinou se zúčastni-
ly rodiny s dětmi předškolního věku 
a pravidelně se zúčastňují i občané, 
kteří rádi rybaří, ale nejsou „orga-
nizovaní rybáři“. Akci také využí-
vají otcové a dědečkové k propagaci 
rybaření u svých potomků (mimo-
chodem, několikrát se zúčastnili i mí 
vnukové za doprovodu druhého dě-
dečka). Mladé rodiny akci vníma-
jí jako piknik – děti vesele pobíhají, 
mámy zajišťují občerstvení, hlídají dě-
ti, tátové se starají o nahozené pruty 
a děti se s chycenými rybami chodí 
pomazlit před tím, než jsou vráceny 
vodě. Dědové se zase snaží vnučstvo 

naladit na „rybářskou strunu“. 
Zúčastnit se může kdokoliv, tedy 

i osoby, které nemají rybářský lístek 
a nejsou členy Rybářského spolku 
Buštěhrad, a je úplně jedno, kde mají 
trvalé bydliště. Druhou podmínkou 
je mít vlastní „vercajk“ čili vybave-
ní, včetně podběráku a vyprošťova-
če háčků. Velmi důležité je pravidlo, 
že lov se řídí pravidlem „chyť a pusť“, 
to znamená, že chycené ryby se vra-
cejí vodě.

Kdy se tato veřejná chytání uskuteč-
ňují? Vždy v letním období – duben 
až říjen – zpravidla každou první so-
botu v měsíci. V letošním roce se jed-
ná o dny 6. 5., 4. 6., 1. 7., 5. 8., 2. 8. a 7. 
10. v době 8–12 h. 

Podrobnosti o pořádání veřejného 
chytání a pravidla rybolovu najde-
te na webovkách MěÚ (kalendář ak-
cí) a webových stránkách rybářského 
spolku Buštěhrad. 

Ladislav Keller

vybavení vlastní, lov maximálně na 2 pruty, způsob lovu položená,
plavaná, maximálně 2 návazce s jednoháčkem

krmítko nesmí být pevně spojeno s návazcem, přívlač není povolena

ulovené ryby si nelze ponechat, vracejí se vodě

při vylovování ryby používat podběrák, s rybami zacházet šetrně

k vyjmutí háčku používat pean, pinzetu nebo vyndavač háčků

zakrmování mimo luštěniny a boilies je povoleno

děti do 10 let musí mít doprovod dospělé osoby

při porušení podmínek lovu bude lovícímu lov ukončen

rybářský spolek nenese zodpovědnost za případné úrazy

MÁTE  CHUŤ  SI  ZARYBAŘIT  NEBO  TO  NAUČIT  SVÉ DĚTI,  
PŘESTOŽE NEMÁTE RYBÁŘSKÝ LÍSTEK?

 
V tyto dny:  6. 5., 4. 6. (neděle), 1. 7., 5. 8., 2. 9., a 7. 10. od 8 do 12 hod. 
Vám budou opět k dispozici členové rybářského spolku. Rybolov  probíhá 

na dolním rybníku po předchozí registraci "Na Babkách."
 

Lov bude prováděn podle pravidel rybolovu pro rybník v Buštěhradě,
pravidla najdete na stránkách www.rybaribustehrad.eu

Akce se bude konat za příznivých podmínek
 

STRUČNĚ  PODMÍNKY  LOVU 
 

 

 

 

 

 

 

DOUFÁME, ŽE VÁS NABÍDKA ZAUJME A SOBOTNÍ
DOPOLEDNE PROŽIJETE TROCHU JINAKRybáři se 1. 4. nezalekli nepřízně počasí 

a přišli si na rybník zachytat, foto Josef Kotouč



w
1 3K V Ě T E N  2 0 2 3

den dětí 2023
Rodinné centrum Buštěhradský 

pelíšek zve všechny děti, aby v so-
botu 3. června přišly společně s ná-
mi oslavit svůj svátek do zámecké-
ho parku v Buštěhradu. Program 
pro vás máme připraven od 14:00 
do 17:00. Tématem letošních oslav je 
„po stopách lučních zvířátek“. Umí-
te skákat jako kobylka? Víte, kolik 
teček má na zadečku beruška? Spo-
lečně to při plnění úkolů na stano-
vištích zjistíme! Připraveni budeme 
tradičně i na naše nejmenší. Děti 
se po absolvování stanovišť s úkoly 
mohou těšit i na drobnou odměnu. 
Rodiče se rozhodně nemusí obávat 
zásob sladkostí – aktivně se nyní 
v Pelíšku zasazujeme o zdravý vý-
voj dětí a snažíme se tak vymýšlet 
i jiné druhy odměny.

Děti se kromě stanovišť s úkoly 
mohou těšit i na další doprovodné 
aktivity, jako je malování na obličej, 
tvoření pískem, SenzaHraní, balón-
ky, občerstvení. V zámeckém parku 
se také potkáme i s naší jednotkou 
dobrovolných hasičů. Všechny tyto 
aktivity budou doplněny zábavným 
programem na pódiu, kterým nás – 
stejně jako celým odpolednem – bu-
de provázet Šimon Pečenka (15:00–
15:30, 16:00–16:30).

Jsme rádi, že ani letos na to nebu-
de Pelíšek sám. Těšit se můžete i na 
zástupce ostatních organizací, které 
se v Buštěhradu věnují dětem – T.J. 
Sokol Buštěhrad, Junák Stráž Lidic 
Buštěhrad, SK Buštěhrad, Dětské 
studio Sluníčko. Věříme, že tako-
vé složení je zárukou příjemně strá-

veného odpoledne pro celé rodiny. 
Den dětí se koná za finanční pod-

pory města Buštěhrad (které má ta-
ké nad akcí záštitu) a Mikroregio-
nu údolí Lidického potoka. Vstup 
na akci je zdarma.

A pokud by pro vás čekání na 
Den dětí bylo dlouhé, přijďte ně-
kdy do naší volné herny, ve které 
najdou zábavu menší i větší dě-
ti. Nebo nás navštivte v neděli 14. 
května, kdy jsme pro vás připra-
vili novinku v našem nepravidel-
ném programu – workshop pro ro-
diče s dětmi zaměřený na „senzory 
play“ aktivity.

Budeme se na vás těšit!

Zuzka Jonášová

sk BUštěhrad - fotBal

V  prvním jarním zápase jsme 
doma v derby přivítali tým Hřebče 
„B“. Hra se vyvíjela pro domácí tým 
dobře a o poločase jsme vedli 2:1. 
Dobře hrající Hřebči se ale v druhé 
půli podařilo vyrovnat a naši ho-
ši již nedokázali gólově zareagovat. 
Konečný výsledek tedy 2:2 (Lukáš 
Rohla, Matyáš Roztočil). V penal-
tovém rozstřelu jsme byli úspěšněj-
ší, a tak jsme z prvního zápasu brali 
dva body. K druhému zápasu jsme 
odcestovali na hřiště Novo Kladna. 
Na velmi rozmoklém terénu se hrál 
docela pohledný fotbal a Buštěhrad-
ští byli celý zápas lepší. Avšak No-
vo Kladno útočilo z rychlých brejků 
a po vstřeleném gólu musel Buštěh-
rad vždy výsledek dotahovat. To se 
stalo celkem dvakrát, ale na závěr 
přidali Buštěhradští ještě branku na-
víc, a tak si z Nova přivezli vítězství 
3:2 (3x Halaj). V dalším kole přijely 
na Buštěhrad silné Bratronice, kte-
ré průběžně sídlily na třetím místě 
tabulky, hned za Buštěhradem. Hra 

byla střídavě na obě strany a první-
ho gólu se ujali domácí. Do poloča-
su však bylo srovnáno. Ve druhém 
poločase padl na obou stranách ještě 
jeden gól. Konečný výsledek 2:2 (2x 
Vávra). V penaltovém rozstřelu jsme 
tentokrát neměli štěstí, a tak jsme se 
museli smířit s jedním bodem. Ve 
čtvrtém jarním zápase jsme odces-
tovali na Slovan Kladno. Situaci jsme 
měli ztíženou, protože jsme nemě-
li gólmana. Tohoto postu se ovšem 
velmi dobře zhostil náš obránce Pa-
vel Falc. V utkání jsme se ujali ve-
dení a měli jsme herně navrch. Jen-
že po neproměnění našich jasných 
gólových šancí se podařilo soupeři 
snížit a ze zápasu bylo drama. Hosté 
dali na 2:1 a Buštěhrad musel dota-
hovat, což se také v druhé půli po-
dařilo. Jenže po neopatrném faulu 
rozhodčí zapískal penaltu a hosté 
opět o gól vedli. V dalším průbě-
hu rozhodčí ještě vyloučil dva naše 
hráče. Přesto jsme na závěr tlačili 
a dokonce jsme regulérně vyrovnali. 

Branka byla v závěru zápasu špatně 
pískajícím rozhodčím neuznána. To 
by nás ovšem nemuselo mrzet, kdy-
bychom proměnili tutové šance, kte-
ré jsme si v průběhu zápasu vytvoři-
li. Na Slovanu tedy prohra 3:2 (Halaj, 
Matyáš Roztočil). Květnové zápasy, 
které nás čekají: 7. 5. Libušín „B“ – 
SKB, 13. 5. od 17.00 SKB – TJ Baník 
Stochov, 20. 5. Slavoj „B“ – SKB, 27. 
5. od 17.00 SKB – Velké Přítočno „B“. 
Všechny příznivce srdečně zveme na 
zápasy našeho mužstva.

                                     Za SKB 
Aleš Šturm
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domov s pečovatelskoU slUžBoU

V dnešní době se stále více lidí 
potýká s otázkou, jak zajistit dosta-
tečnou péči pro své blízké, kteří se 
již o sebe nemohou dostatečně po-
starat a potřebují dopomoc. Dům 
s pečovatelskou službou může být 
jedním z řešení této situace.

Domy s pečovatelskou službou 
jsou objekty zřízené většinou ob-
cí, městem či krajem, kde jsou po-
skytovány komplexní služby pro 
osoby potřebující pomoc a péči na 
základě individuálních potřeb kaž-
dého klienta.

I město Buštěhrad má svůj do-
mov s pečovatelskou službou, kde 
sídlí příspěvková organizace měs-
ta, poskytuje terénní a ambulantní 

pečovatelské služby. V domově jsou 
byty zvláštního určení, kde každý 
klient má svůj byt o velikosti cca 
24–35 m2 s vlastním sociálním za-
řízením. Je zde 18 bytů. 

Jednotlivé zájemce o byt v DPS 
schvaluje zastupitelstvo města na 
základě podané přihlášky o byt, kte-
rá je k dispozici na https://dpsbuste-
hrad.cz/prihlaska/ nebo v kancelá-
ři DPS. Vždy mají přednost občané 
Buštěhradu.

 
Pro více informací můžete volat 

na telefonní čísla 724 881 210 nebo 
312 250 280, sjednat si schůzku, při-
jít se podívat, jak to u nás vypadá. 
Kontaktními osobami jsou Šárka 
Vojnová a Klára Míšková.

V domě jsou k dispozici odbor-
ně vyškolené pečovatelky, které jsou 
schopny poskytnout pomoc v kaž-
dodenním životě, jako je obléká-
ní, hygiena, stravování a podobně. 
Avšak pečovatelky nezajišťují zdra-

votní péči. Také zde pořádáme růz-
né společenské aktivity. 

Personál v DPS je stabilní, vel-
mi přátelský, spolehlivý, empatický. 
Většinou jsou na směně tři pečova-
telky, sociální pracovnice a ředitel-
ka. Na pozici pečovatelek zde pra-
cují: paní Eva Nachtigalová, Petra 
Kyndlová, Libuše Košková, Kate-
řina Mejstříková. Sociální pracov-
nicí je Klára Míšková a ředitelkou 
Šárka Vojnová.

Při výběru domu s pečovatelskou 
službou je nutné brát v úvahu řadu 
faktorů, jako jsou umístění, úroveň 
péče, komfort a ceny. Vždy je vhod-
né si prohlédnout několik možností 
a porovnat je, aby bylo možné na-
jít ten nejvhodnější dům pro kon-
krétní potřeby.

Je důležité si uvědomit, že po-
byt v domě s pečovatelskou službou 
může být pro mnoho lidí těžkým 
rozhodnutím, protože znamená 
opustit svůj domov a životní styl, 

spolek tenis BUštěhrad, z.s. (U fotBalového hřiště)  
přijme nové členky a členy 

Chcete se věnovat tomuto krásné-
mu druhu sportu, kterým tenis be-
zesporu je? Výše uvedený tenisový 
spolek příjme pro rok 2023 zájemce 
všech věkových kategorií, tedy děti, 
dospívající, studenty a dospělé zá-
jemce. Podmínka, jak se stát členkou 
nebo členem, je velmi jednoduchá.

Je třeba se přihlásit na následu-
jící kontaktní adresy: 
Petr Tatíček, tel. 606 727 372,
Martin Tůma, tel. 603 432 388,  
e-mail: marhyt@stream.cz,
Renata Fedová, tel. 725 881 404,  
e-mail: fedova@seznam.cz. 

Na uvedených kontaktech se do-
zvíte všechny podrobnosti vyplýva-

jící z vašeho členství. Velmi výhodné 
jsou v porovnání s jinými podobný-
mi sportovními organizacemi i výše 
členských příspěvků. Po jejich zapla-
cení se vám otevírá de facto nekoneč-
ná možnost si podle vašich potřeb 
a času v průběhu celé tenisové sezo-
ny tenis zahrát. K tomu slouží i on-li-
ne rezervační systém, v němž si mů-
žete kurt pro svou hru zarezervovat. 

Výše členských příspěvků je 
následující:

Členky a členové 2.000,- Kč/rok
Děti do 15 let věku 700,- Kč/rok
Studenti a vyšší věkové kategorie 

(důchodci) 800,- Kč/rok
Chceme ještě dodat, že budete do-

cházet do příjemného prostředí, ob-
klopeného zelení, s možností využi-
tí kvalitního hygienického zázemí, 
včetně možnosti osprchování a ta-
ké občerstvení.

Neváhejte a staňte se členkou ane-
bo členem spolku Tenis Buštěhrad, 
z.s. Můžeme vám již dnes garan-
tovat, že budete prožívat příjemné 
chvíle a tolik potřebný sportovní 
a zdravotní odpočinek.

Těšíme se na vás.

Výbor spolku 
Tenis Buštěhrad, z.s.
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který je jim blízký. Avšak v mnoha 
případech je to jedna z možností, 
jak zajistit dostatečnou péči a zlepšit 
kvalitu života pro daného klienta.

Celkově lze tedy říci, že dům s pe-
čovatelskou službou může být skvě-
lým místem pro ty, kteří potřebují 

profesionální péči a podporu v kaž-
dodenním životě. Tyto domy posky-
tují široké spektrum služeb, které 
jsou zaměřeny na individuální po-
třeby každého obyvatele. Dům s pe-
čovatelskou službou může být pro 
mnoho rodin velkou úlevou a umož-

nit jim soustředit se na své vlastní 
záležitosti, zatímco jejich blízcí mají 
zajištěnu nezbytnou péči a podporu. 

Šárka Vojnová,
ředitelka DPS Buštěhrad

C O  S E  D Ě J E  V  B U Š I

oslava velikonoc pravoslavné církve

Velikonoce jsou téměř pro kaž-
dého z nás svátky spojené s přícho-
dem jara, ač to letošní si s teplejším 
počasím dává nějak na čas. Většina 
z nás oslavila Velikonoce dle zvy-
ků křesťanské církve 10. dubna. Ví-
te však, že pravoslavná církev např. 
v Řecku, Bulharsku, Srbsku, Rusku, 
ale také na Ukrajině slaví Velikono-
ce o týden později než křesťanská? 
Pravoslavné církve se totiž řídí juli-
ánským kalendářem a rozhodnutím 
církevního sněmu z roku 325, a pro-
to slaví Velikonoce až tehdy, když Ži-
dům skončí svátek tzv. nekvašených 
chlebů pesach.

Pro pravoslavné křesťany jsou Ve-
likonoce největším svátkem a všech-
ny ostatní neděle v roce jsou jejich 
připomínkou. Víte, že „Neděle“ je 
v církevní slovanštině označena slo-

vem „Voskresenije“, což znamená 
„Vzkříšení“?

Oslava křesťanských a pravoslav-
ných Velikonoc má odlišnosti, ale 
také podobné znaky. U obou např. 
nechybí obdarovávání nabarvený-
mi vajíčky – stejně jako v západní 
tradici, kde vejce symbolizují nový 
život, jsou tyto slepičí plody pod-
statné i pro pravoslaví – natřená na 
červeno mají nejčastěji připomínat 
Ježíšovu krev.

Po období půstu je oblíbeným ve-
likonočním pokrmem např. u Řeků 
pečené jehněčí a velikonoční chléb 
jménem Tsoureki. Srbové si zase do-
přávají uzené maso, sýry, vařená vej-
ce, červené víno a rovněž jehněčí 
maso na několik způsobů. Bulhar-
ští vinaři na Velikonoce zahrabávají 
vejce do půdy, což by jim mělo zajis-

tit dobrou úrodu a ušetřit je krupo-
bití. Tradičním velikonočním jíd-

Malí i velcí se skvěle bavily, foto JP Maminka odpočívá s třemi ze svých pěti dětí, foto D. Mocová

Děti hledají uvázaná vajíčka , foto JP
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Ž I J Í  M E Z I  N Á M I

lem na Ukrajině je bohatá snídaně 
z vajec natvrdo, různých druhů ma-
sa včetně šunky, másla, křenu, soli 
a sýra. Nesmí chybět ani Paska, což 
je tradiční zdobený chléb.

Jelikož ukrajinské děti v Buště- 
hradě žijí daleko od svého domova, 
snažili jsme se pomoci jim poznat 
se vzájemně, najít nové kamarády 
nejen mezi ukrajinskými, ale i me-
zi českými dětmi, a oslavit formou 
her jejich Velikonoce. Odměnou by-

ly jejich rozzářené tváře a také spo-
kojené tváře maminek, které aspoň 
na čas mohly zapomenout na utrpe-
ní jejich blízkých doma a těšit se ze 
šťastných tvářiček svých dětí. 

Poděkování za přípravu a zajiště-
ní akce patří hlavně paní Rogozhi-
ně, vedoucí týmu Pampelišky, panu 
Bleskovi za skvělou technickou po-
moc a všem ukrajinským i českým 
ženám za přípravu malého pohoště-
ní a výzdoby. Dík patří samozřejmě 

i našemu kronikáři panu Perglovi za 
jeho čas a zajištění fotodokumen-
tace. Poděkování také patří MěÚ  
Buštěhrad za poskytnutí sálu k ve-
likonoční akci.

Akce byla pořádána v rámci pro-
jektu na integraci držitelů dočasné 
ochrany spolufinancovaného Mi-
nisterstvem vnitra ČR. V rámci té-
to dotace chystáme v letošním roce 
ještě další společné akce.

Dana Mocová

ST R O J  Č A S U
Vyhlédněme společně z horních 

pater zámku do minulosti směrem 
ke Kladenské ulici. Na této fotogra-
fii vidíme park na místě, kde dnes 
stojí bytovka, hasičárnu (která ješ-
tě není dostavěna v rozsahu dneš-
ního půdorysu), původní zástav-
bu u Macíků a Hřebečskou ulici 
lemovanou stromořadím. V dálce 
se tyčí vodojem, na rohu Kladen-
ské a Hradní již stojí zřejmě nejob-
líbenější budova současného Buš-
těhradu, totiž pizzerie. Vzpomene 
si některý pamětník na původní 
účel této stavby?

Led

v sýpce potřetí

Slíbil jsem dokončení „seriálu“ 
o kulturnosti Sýpky. Tentokrát už 
se mi to povedlo. Tak tedy z minu-
lého čísla nás čekají ateliéry souse-
dící s Martinem a Bárou.

Veronika Rejfířová
Jak dlouho už jsi v  Buštěhradě 
a jak využíváš prostory na Sýpce?  
  V Buštěhradě jsem už třetím ro-
kem, ale Sýpku navštěvuji již mno-
hem déle. Přátelím se s Martinem 

Mulačem a Barborou Bieylonovič, 
a tak jejich ateliér a tvorbu velmi 
dobře znám. Před třemi lety jsme 
s malířkami Barborou B. a Petrou 
Tůmovou uspořádaly společnou 
výstavu v Galerii Sýpka s názvem 
Ztělesnění. Téhož času byl na Sýp-
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Veronika Rejfířová Lenka Floreová

ce volný ateliér, a tak nabídka nešla 
odmítnout. V ateliéru na Sýpce pra-
cuji hlavně s velkým formátem, kde 
mi velký prostor umožňuje odstup 
a prostor pro kombinace technik 
a experiment. Ateliér sdílím s dal-
šími výtvarnicemi Lenkou Flore-
ovou a Taťánou Zoubkovou. Díky 
neobyčejným prostorám a skvělým 
lidem na Sýpce tak společně s Mar-
tinem Mulačem a Barborou Biey-
lonovič pořádáme v průběhu roku 
kulturní akce a výstavy spojené s vý-
tvarným uměním.               

Jak by ses představila těm, kdo tě ješ-
tě neznají? 

Často jezdím malovat do českého 
pohraničí. Lužické hory, Orlické hory, 
Šumava. Zajímá mě historie pohraničí, 
opuštěná místa, duchovní svět. Stro-
my, lesy, hory a ukrytá historie uvnitř. 
Pomíjivost a křehkost bytí. Maluji pří-

mo v krajině, skicuji si a následně zpra-
covávám v ateliéru. V současné době 
se v malbě věnuji krajině nejkřehčí, 
a tím jsou byliny a lidová kultura oko-
lo nich. Jsem také ilustrátorka na volné 
noze, zpracovávám ilustrace k poezii, 
k deskovým hrám, obrazy na zakáz-
ku. Pracuji i s drobnými technikami, 
jako je například linoryt. Doma mám 
na to grafickou dílnu a druhý ateliér. 
A když zrovna nemaluji, jsem hlavně 
máma a také podnikám. 

Lenka Floreová
Jak dlouho jsem v Sýpce?

V Sýpce jsem nejnovějším členem 
ze všech. V únoru je to rok, co se tam 
zabydluji a tvořím.

S Martinem a Bárou jsem se sezná-
mila už dříve na festivalu Bíno, kde 
jsem vystavovala UV obrazy a oni svá 
díla také. Padli mi do oka jako lidé a je-
jich tvorba mě velmi zaujala.

Jak by ses představila těm, kdo tě 
ještě neznají?

Jmenuji se Lenka Floreová a svá 
díla podepisuji jako Flori.

Ráda si hraju s různými výtvar-
nými technikami. Používám různá 
strukturální média, látky a jiné ma-
teriály. Nejvíce však akrylové barvy 
pro jejich schopnost rychle schnout. 
Používám na větší formáty velmi rá-
da smývací a vymývací techniku. 
Maluji mystické a duchovní obrazy, 
UV obrazy, portréty, zvířata, fanta-
sy přírodu a ilustrace. Mou vášní je 
psychologie, duchovno a spirituali-
ta, láska ke zvířatům a příroda, kte-
rá bývá protkaná všemi směry mé-
ho ženského kreativního vyjádření. 
Vystavuji pravidelně na Kladenských 
dvorcích. Vystavovala jsem napří-
klad v Plzni, Berouně, na ArtFestu 
v Českých Budějovicích, v Sezimo-
vě Ústí a na různých psytrancových 
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Tomáš Rudčenko ve své dílně, foto JPMatěj Al-Ali, foto JP

festivalech. Spolupracuji také s gale-
rií Kunst(t)räume grenzenlos Baye-
risch Eisenstein v Bavorsku. 

Jak využíváš, a od kdy, prostory 
v Sýpce?

Malovala jsem doma na velmi 
malém prostoru, a když se mi na-
skytla příležitost a pozvání přidat se 
k týmu v Sýpce, nemohla jsem od-
mítnout. Ateliér sdílím spolu Vero-
nikou Rejfířovou. V ateliéru pracu-
ji především na větších formátech. 
Ateliér mi umožňuje odstup a roz-
dělání si více pláten najednou.

Co tam provozuješ a na co bys po-
zvala ostatní Buštěhraďany?

V ateliéru působím pouze rok, 
takže mnoho akcí jsem zatím ještě 
nezažila. Zažila jsem však předvá-
noční artmarket. Velmi pěkná at-
mosféra v přízemí, kde je vinotéka, 
krásné posezení u krbu například 
s teplým svařáčkem. Na jaře chys-
táme open ateliérů spojený opět 
s artmarketem, kde budou k pro-

deji i drobná díla. Lidé mohou při-
jít, popovídat si s umělci, nebo jen 
tak pobýt s uměleckými díly. V bu-
doucnu bych v našem ateliéru ráda 
otevřela prostor pro zájemce a nad-
šence malování a kreslení a ote-
vřela prostor pro arteterapii, kte-
rou studuji.

Další se přidal Matěj Al-Ali. 
Jak dlouho už jsi v Buštěhradě? 
      Na Buštěhradě žiji od roku 1998, kdy 
jsme se sem s rodinou přistěhovali. 
    V roce 2014 jsem přestěhoval svůj 
ateliér z pražských Holešovic, kte-
rý jsem sdílel se svými kamarády 
umělci Tomášem Moravcem, Du-
šanem Zahoranským, Pavlou Sce-
rankovou a svou ženou Venuší do  
Buštěhradu. Do ateliéru v Sýpce jsem 
se dostal v roce 2016, kdy má tvor-
ba byla založena na samostatných 
projektech. Dříve jsem spolupraco-
val hlavně s Tomášem Moravcem. 
Moje samostatnost se však zakládá 
na ideologickém tandemu s Venuší. 
Produkce soch a výstav byla snad-
nější a eskalovala díky skvělému pro-
storu v horním patře sýpky. 

Jak by ses představil těm, kdo tě 
ještě neznají? 

Jsem umělec tvořící principy 
a systémy, které fungují pod zášti-
tou osobní emoce či myšlenky. Prá-
ce s kovem, práce s kamenem a dře-
vem jsou projevy následující duševní 

zrcadlení mé osoby v rámci umělec-
kého a fyzického světa. Svět umění 
u mě nekončí ani u mé vlastní tvor-
by. Zabývám se často realizací myš-
lenek ostatních umělců. Pomáhám 
jim převádět jejich nápady ve fun-
gující celky.

Jak využíváš prostory v Sýpce?
 Sýpka je pro mě dílnou, kterou 

jsem sám vytvořil, místem, kde 
umění kráčí ruku v ruce s řemes-
ly praktickými. Oba póly jsou zde 
vyváženy a doplňovány v neustá-
vající diskuzí s okolím, v neustá-
vající aktualizaci důvodů a smyslů. 

Co tam provozuješ a na co bys po-
zval ostatní Buštěhraďany? 

Můj provoz je na první pohled 
provozem dílenským, produku-
jícím umělecké vyjádření spjaté 
hlavně s řemeslným až průmys-
lovým vyzněním. Klasická zá-
mečničina je využita k ztvárně-
ní myšlenek virtuálních a světů 
generovaných digitálně. Alegorie 
principů výroby umění ve všech 
možných pozicích. Momentálně 
připravuji návrhy pro realizace ve 
veřejném prostoru.

Tomáš Rudčenko se vyjádřil 
zatím nejstručněji (za řemeslníka 
holt mluví spíš práce)

Odkdy žiješ v Buštěhradě? 
Jsem rodák.
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Ateliér Galiny Fleischmannové, foto JP

Co tě přivedlo do Sýpky? 
     Víno a kamarádi.

Prezentuji sýpku jako kulturní 
centrum. Jak se na tom podílíš ty 
(a prostor, který tam používáš)? 
     V Sýpce jsem před rokem za-
čal budovat malou dílnu zaměře-
nou převážně na práci se dřevem 
a restaurování. Nevím, jestli je to 
kultura. Pro mě je to spíš řemeslo. 
  

Co chystáš v tomto směru do 
budoucna?

 Do budoucna plánuju sdílet díl-
nu s lidmi, kteří si chtějí něco vyro-
bit a nemají prostor nebo nástroje.

…děkuji mu za to. Do uzávěrky 
to stihl (a já udělat i fotky)

Galina Fleischmannová 
chápe Sýpku jako prostor pro svo-
ji tvorbu.

Děkuji za možnost Jardovi Perglo-
vi, který mě vytáhl z „ulity“ a přátel-
sky přinutil zavzpomínat na počátky 
mého ateliérového působení v Sýpce.

Po nastěhování do Buštěhradu 
(zhruba před 13 lety) jsem hledala 
místo zvané Sýpka.

Měla tam v té době ateliér kama-
rádka, sklářka Klárka Horáčková, 
a její přítel, sochař Chramosta. Když 
se mi zdálo, že to bude ten správný 

objekt, narazila jsem na sympatické-
ho pána v pracovním oděvu, ze kte-
rého se k mému překvapení vyklu-
bal sám majitel Sýpky Víťa Helísek. 
Vizionář a příznivec umění, ideál-
ní kombinace pro vznik spolupráce.

Brzy se mezi našimi rodinami vy-
tvořilo přátelské pouto a Vítek, který 
se netajil sympatiemi k mé tvorbě, 
mi velkoryse, spolu s ženou Evou, 
nabídl k  používání dvě malebné 
místnosti s klenbami v přízemí.

Byla jsem za to velmi vděčná, pro-
tože archiv mých obrazů zabral celou 
půdu v našem domě a dostala jsem 
se do paradoxní situace, že nemám 
pořádně kde malovat.

Zaměřuji se především na malbu, 
pastel, akvarely a kombinované tech-
niky. Zajímá mě portrét a psycholo-
gie modelu od klasického formátu až 
po „krajiny“ tváře. Dávám přednost 
velkému formátu, avšak živé kresby 
a akvarely vznikají v přírodě – bez-
prostřední zachycení a koncentrace 
na motiv je také výzvou.

Co se týče námětů, nemám žád-
ná vymezení, od krajiny, portrétu, 
duchovních, mytologických, nábo-
ženských či literaturou daných im-

pulzů k inspiraci.
Ateliér v Sýpce je pro mě vzác-

né místo, prostor pro meditaci, kde 
jsem pouze sama sebou, či se svým 
modelem nebo námětem.

Chci tímto vyjádřit velké podě-
kování Evě, Vítkovi a celé rodině za 
jejich velkorysost a také, že i oni vy-
drželi stát mi modelem.

Ateliér svým formátem neposky-
tuje možnost shromáždění více lidí, 
takže jej občas otevírám pro přátele 
či příznivce, nebo zájemce o mé ob-
razy. Dny otevřených dveří s pohoš-
těním, dobrým vínem, příjemnými 
lidmi a ukázkou obrazů se ukázaly 
jako ideální řešení.

Je večer před uzávěrkou, a i Gali-
na to zvládla, i když je velmi zane-
prázdněna prací na plnění pozvá-
ní k účasti na zahraničním bienále.

Tím opouštíme tuto starou a kou-
zelnou budovu a věřím, že nám Ví-
ťa Helísek připraví nejedno kouzel-
né překvapení.                        

Příště už budeme pokračovat 
o kousíček blíž.

     JP
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B U ŠT Ě H R A D ŠT Í  S P I S OVAT E L É
Vážení čtenáři, na stránkách Zpravodaje Vás často seznamujeme se zajímavými buštěhradskými osobnostmi. 
Hodláme v tom pokračovat i nadále, a proto nyní otvíráme novou rubriku, v níž Vám představíme spisovatele, 
kteří žijí a tvoří v našem městě. Tento seriál zahajujeme ukázkou z knihy Naivní sezóna, kterou Vám přiblížíme 
literární tvorbu Daniela Jahna.

návrat ztraceného otce… aneB hořkosladká cesta do hlUBin 
normalizace

A tak se jednoho dne, po dlou-
hejch šesti letech, otec u nás objevil. 
Návštěva to byla rozpačitá, krátká, 
divná. Situace mi nebyla příjemná, 
hleděl jsem na něj jako na cizího člo-
věka, jako na herce obsazenýho do 
jeho role, nalíčenýho jako osoba na 
starejch fotkách. I já si u toho připa-
dám jak někdo, kdo hraje svou roli 
syna, ale jaksi na povrchu, neproží-
vám u toho nic. Svírají se mi útro-
by, snad touhou, aby hereckej vý-
stup byl už u konce. Padají obligátní 
otázky na školu, kamarády, násle-
dujou zdvořilý odpovědi. Na závěr 
ale otec sahá do náprsní kapsy, lo-
ví portmonku a překvapivě z ní vy-
tahuje opravdovejch padesát korun 
a přání, ať ho někdy přijdu navštívit. 
Padesát korun pro mě byla pochopi-
telně hromada peněz. 

Často se pak dívám na tu padesá-
tikorunu a cosi mě na ní pálí. Snad 
pocit, že krev není voda? To je přece 
směšný. Na to už je pozdě. Zezačát-
ku mi ani nepřišlo na mysl, že bych 
za ním šel, tenhle pocit se ale pře-
ce jen proti mýmu očekávání začal 
v čase proměňovat. Zřejmě by bylo 
na místě i přiznat, že nezanedbatel-
nou roli v tom hrála ta jeho pade-
sátikoruna. Právě k ní mám zvlášt-
ní vztah, nějak jinej než k ostatním 
penězům v mý kasičce, a kladu si 
otázku, proč vlastně. Znám tak kaž-
dej detail tý rezavý bankovky, na je-
jímž líci hledí zasněně v máji 1945 
do šťastný budoucnosti rudoarmějec 
s ušlechtilým profilem Julia Fučíka, 
za ním se lesknou štíty slovenskejch 
hor. Smělá čelní klenba, mocný lícní 

kosti, sestřih podle vojenskejch řá-
dů, po obličeji běhají svaly a chřípí se 
dmou, ať už to znamená cokoliv. Zá-
sobník svírá šlachovitá ruka, zkuste 
se mi někdo postavit! Na hlavě tu je-
jich hroznou ušanku s hvězdou, ač-
koliv teploty už možná atakujou let-
ní hodnoty. Do hrudi má vetknutej 
řád za osvobození a za samopalem 
zaklesnutej snop šeříku, odtud sou-
dím ten květen. Trochu stranou lel-
kuje partyzán, přes rameno pušku, 
v pomačkaným sáčku a s masaryč-
kou na hlavě, působí spíš jako pyt-
lák, a kradmo hledí na hrdinu. Bu-
de mu stačit kytice, a ten metál? My 
dneska už bohužel odpověď známe. 
Ostatně sám umělec peníz ozdo-
bil srpama a kladivama, aby neby-
la mýlka. Člověka třeba v samoob-
sluze při placení ani nenapadne, jak 
ty peníze často mají nějakej příběh. 
Já vůbec zbožňuju bankovky, rád je 
sbírám, rád na ně hledím, na tu fi-
ligránskou síť šrafur, jak to dělají? 
Rub je ale ošklivej až běda, nádvoří 
špinavý rafinérie, roury, kotle a bá-
ně, v kterejch se vaří sovětská ropa. 
S tím si ani výtvarník nevěděl dost 
dobře rady. Byl vůbec někdy v tom 
Slovnaftu? 

Ať už je to jak chce, jednoho dne 
zvoním u jeho dveří a ty dveře se 
otvírají. A od tý doby to budu dělat 
znova a znova.

Sedáme u stolu při okně do uli-
ce. Sedíme a díváme se na sebe, spíš 
on se na mě dívá, já hledím nejčas-
těji přes okno na ulici a do parku. 
Není táta už dávno mladej, teď po-
čítám, že tou dobou, kdy jsem při-

šel na svět, mu bylo bezmála celejch 
padesát roků. K tomu připočtěme 
můj věk a dostaneme tedy dnešek. 
Sedáme vlastně bokem k sobě, čili 
nejčastěji můžu sledovat jeho pro-
fil, kterej ovšem má k rudoarmějci 
či neohroženýmu autorovi Reportá-
že dost daleko. Je spíš v naprostým 
protikladu k těm hrdinům. Přede-
vším ho zdobí nos, kterej je, zdá se, 
podstatně rozměrnější, než by vy-
žadoval jeho prostej účel, nos, kte-
rej mohl nosit profil třeba Reinhar-
da Heydricha, protáhlej, poněkud 
orlího tvaru, s ostrou špičkou, tro-
chu povislou dolů. Z malířský ana-
tomie vím, že je to výrazně evrop-
skej nos, což ale zní dobře. Protažený 
nosní dírky s neposednýma chloup-
kama, který jako by chtěly opustit 
ty dva otvory. A těma nosníma dír-
kama často popotahuje, oba vlastně 
popotahujeme, protože ty naše hle-
ny se hromadí tak hluboko v kořeni 
nosu, že užívání kapesníku je neú-
činný. Počet a rozměr pórů na tom 
nose je poněkud nadprůměrnej, ale 
snesitelnej. Proč si tak všímám právě 
nosu? Tomu profilu vévodí napros-
to nepřehlídnutelně, a ta výrazná 
respirace to ještě všechno umocňu-
je. A má ten nos ještě jednu funk-
ci, a to při kouření, kdy ústa po po-
tažení z cigarety ladně vypustí část 
kouře, v tu chvíli nos polapá všec-
ky ty nitky dýmu, aby se zužitkoval 
beze zbytku a v plicích vstřebal, a to 
je věc, která mě uchvacuje. Zapřísa-
hávám se v tu chvíli, že jednou, až 
budu sám kouřit, tohle si rozhodně 
osvojím! Od oka jde dozadu výraz-
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Pilu najdete před výjezdem z Buštěhradu směrem na Stehelčeves, foto LZ

nej vějíř vrásek, jako by se ten člo-
věk celej život smál, nebo plakal. Já si 
nevzpomínám, že bychom se někdy 
spolu něčemu smáli, hlavně jsme ale 
ani neplakali. Počet vlasů je v nor-
málu, v přímý úměře ke značný ve-
likosti čela. Jinak už toho za zmínku 
moc nestojí. Jak asi vypadal, když byl 
mladej? Jak vypadal mladej Heyd-
rich? Myslím, že to v mládí musel 
být i docela hezkej chlapec, proč ne.

Tak začalo období, kdy jsem čas 
od času zazvonil u dveří přízemního 
bytu v domě u parku. Nijak rád jsem 
tam nechodil, ale časem se ve mně 
zahnízdil jakýsi těžko definovatel-
nej pocit povinnosti. Nevím k čemu. 
Nějakou hodinu jsme poseděli, mys-
lím, že můžu říct, že z žádný strany 
nesálalo nějaký přehnaný nadšení. 

A vždycky nakonec, byl to už trochu 
rituál, jsem skutečně dostal těch pa-
desát korun. Padesát korun za hodi-
nu! To má soudruh prezident.

Daniel Jahn (*1962) 
vystudoval pedagogickou fakul-
tu, učil na základní škole, praco-
val v reklamní agentuře, zabýval 
se malováním, sochařstvím, vcel-
ku bez větších úspěchů. Nyní je na 
volné noze a kromě nucené práce 
se věnuje tvůrčímu psaní, výrobě 
a pití vína. Bez toho by jeho kni-
hy nikdy nevznikly. Naivní sezóna 
vyšla v nakladatelství Dauphin v r. 
2017, v nakladatelství Pragoline r. 
2020 pak román Vinařský deník. 
Od roku 1999 žije v Buštěhradu.

B U ŠT Ě H R A D ŠT Í  P O D N I K AT E L É  A  Ž I V N O ST N Í C I  S E 
P Ř E D STAV U J Í

BUštěhradská pila

V Buštěhradu už asi dva roky ne-
ní žádný býk. Na místě jejich ustáje-
ní nám před pěti měsíci vyrostla pila. 
Bývalý kravín si pronajali otec a syn 
Novákovi. Do Buštěhradu přestěho-
vali sídlo svého podnikání z Libocho-
viček v roce 2022. Vyklízení a přizpů-
sobení stavby pro provoz pily trvalo 

několik měsíců. V současné době je 
již objekt strojně vybaven a může zá-
kazníkům nabídnout palivové a sta-
vební dříví. Pro topení je k dispozi-
ci dřevo štípané nebo v metrových 
špalcích. Trámy se zde řežou zákaz-
níkům přímo na míru na nové páso-
vé pile. Zahrádkáři zde najdou žoky 

štěpky. Rodinná firma Novákových 
má plány na dalších deset let, chys-
tá zpevnění plochy dvora a další in-
vestice do mechanizace a automa-
tizace výroby dřevěných produktů.  

LZ
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Poradím vám s výběrem destinace i hotelu,
vhodného místa v letadle
Moře nemá šraňky, přesto jsou místa
teplejší/studenější, s vlnami nebo bez, větrná
nebo klidná, vhodná pro děti, pro seniory
atd., poradím vám místo podle vašich
představ
Vše zařídím za vás
Spolupracuji jen s velkými spolehlivými CK,
cena je stejná, jako přímo u CK
Zařídím vám levně dopravu na letiště
Najdu akce pro děti zdarma nebo za letenku
nebo výhodné last/first minute zájezdy
Pokud nechcete cestovat sami, můžete si
vybrat některý zájezd s naší skupinou
Máte-li problémy s jazykem, zapůjčím vám
za symbolický poplatek Vasco překladač, 

       se kterým se domluvíte všude

VAŠE CESTOVNÍ AGENTURA:
EVA FOŘTOVÁ
DERI S.R.O.

VYBÍRÁTE 
DOVOLENOU?

603 596 748 Buštěhrad, Ořešín 902eva@fort.cz www.deri.cz
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TALENTOVÉ  ZKOUŠKY
PŘIJÍMACÍ  ŘÍZENÍ  
PRO ŠKOLNÍ  ROK  2023/2024

Srdečně Vás zveme k talentovým zkouškám. 
Pro zapsání dítěte ke zkoušce je potřeba nejpozději
do 1. 6. 2023 vyplnit elektronickou přihlášku s
rezervací termínu na www.izus.cz. 
Odkaz na přihlášku naleznete také na našem webu
www.zusbustehrad.cz/zapis
Do ZUŠ je možné přijímat žáky, kteří ke 31. 8.
2023 dovrší 5 let.

Talentové zkoušky proběhnou na buštěhradském zámku a v
budově ZUŠ v těchto termínech:
Hudební obor:  pondělí    5. 6.   13:00 - 17:00 (zámecký sál 2. p.) 
                              úterý        6. 6.   13:00 - 17:00 (zámecký sál 2. p.)
                              středa      7. 6.    15:00 - 18:00 (zámecký sál 2. p.)
                              pondělí   12. 6.   15:00 - 18:00 (zámecký sál 2. p.) 

Taneční obor:   úterý        6. 6.    13:00 - 17:00 (zámecký sál 2. p.)

Výtvarný obor:  pondělí   5. 6.   13:00 - 18:00 (ZUŠ - výtvarný ateliér) 
                              úterý       6. 6.   13:00 - 18:00 (ZUŠ - výtvarný ateliér)    


